
 

 

 

 

Αθήνα, 10 Οκτωβρίου 2023 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

 

Προς τον Υπουργό Κλιματικής Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας 

 

Θέμα: Η ενίσχυση του Πυροσβεστικού Σώματος και των λειτουργών του πρέπει να περάσει 

επιτέλους από τα λόγια στην πράξη  

 

 Η κυβέρνηση οφείλει να δεσμευτεί για την ενίσχυση του Πυροσβεστικού Σώματος και των 

πυροσβεστών που υπηρετούν σε αυτό με όλες τις σχέσεις εργασίας, καθώς και την στήριξη των 

πιστοποιημένων εθελοντών που συμβάλλουν καθοριστικά στην επιχειρησιακή επάρκειά του του. Μετά 

από τις ολέθριες πυρκαγιές, η κυβέρνηση αποδέχτηκε μερικώς την αναγκαιότητα ενίσχυσης του 

Πυροσβεστικού Σώματος, παρόλο που γνώριζε τις ανάγκες του εδώ και πάρα πολύ καιρό. 

Συγκεκριμένα, μετά τις πυρκαγιές του Ιουλίου, ο αρμόδιος Υπουργός Κλιματικής Κρίσης και Πολιτικής 

Προστασίας εξήγγειλε την πρόσληψη 500 πυροσβεστών, ενώ ένα μήνα μετά, στις 31.08.2023, ο 

Πρωθυπουργός από το βήμα της Βουλής εξήγγειλε την πρόσληψη 1000 πυροσβεστών, χωρίς να 

δεσμευθεί σε συγκεκριμένο χρονοδιάγραμμα. Και οι δύο εξαγγελίες ωστόσο υπολείπονται κατά πολύ 

των κενών οργανικών θέσεων στο Πυροσβεστικό Σώμα, οι οποίες ανέρχονται σε 3630, σύμφωνα με το 

ΠΔ 79/30.11.2022.  

 Παράλληλα, ο ίδιος ο Πρωθυπουργός δήλωσε από το βήμα της Βουλής ότι δεν προτίθεται να 

προχωρήσει σε μονιμοποίηση των εποχικών πυροσβεστών, λέγοντας χαρακτηριστικά ότι «η ιδέα ότι 

θα μονιμοποιήσουμε τους εποχικούς δασοπυροσβέστες όταν δεν τους χρειαζόμαστε τον χειμώνα, 

αλλά τους χρειαζόμαστε το καλοκαίρι, αντιβαίνει σε κάθε έννοια λογικής κατανομής ανθρωπίνων 

πόρων». Παραγνώρισε έτσι το γεγονός ότι οι περίπου 2500 συμβασιούχοι πυροσβέστες είναι πλήρως 

εκπαιδευμένοι, έχουν σημαντική εμπειρία, και αξιολογούνται όπως ακριβώς και τα μόνιμα στελέχη, 

όταν μάλιστα, ήδη από τον Ιούλιο του 2021, ο τότε Υφυπουργός Πολιτικής Προστασίας είχε δηλώσει 

ότι «οι ανάγκες του Πυροσβεστικού Σώματος παύουν πλέον να είναι εποχικές εξαιτίας του φαινομένου 

της κλιματικής αλλαγής».  Από την άλλη πλευρά, ο ίδιος ο Πρωθυπουργός, προκειμένου να 

δικαιολογηθεί ως προς το μεγάλο έλλειμμα όσον αφορά στις δράσεις πρόληψης, ανέφερε ότι το 

Πυροσβεστικό Σώμα πρέπει να μπορεί να αφιερώνει «μεγαλύτερο κομμάτι του χρόνου του το χειμώνα, 

που ασχολείται πρωτίστως με τις αστικές πυρκαγιές, σε προληπτικές δράσεις μέσα στο δάσος», 

αναγνωρίζοντας και τις πολύ μεγάλες ελλείψεις που αφορούν σε δράσεις πρόληψης και προτείνοντας 

τη δυνατότητα συμμετοχής του Πυροσβεστικού Σώματος σε αυτές.  
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 Οι παραπάνω αντιφάσεις και λειψές εξαγγελίες εντείνουν την κοινή αγωνία όλων των 

συντελεστών της αντιπυρικής προστασίας και της αντιμετώπισης των πυρκαγιών, εφόσον δεν είναι 

ξεκάθαρο το πότε και το πώς θα ολοκληρωθεί η διαδικασία της επιλογής των στελεχών που θα 

προσληφθούν, ποια κριτήρια θα εισαχθούν για να αξιοποιηθεί το δυναμικό και η εμπειρία των 

συμβασιούχων πυροσβεστών αλλά και τι θα γίνει για να βελτιωθούν οι συνθήκες εργασίας και ο 

εξοπλισμός του συνόλου των πυροσβεστών και εθελοντών.  

Επειδή η ενίσχυση του Πυροσβεστικού Σώματος πρέπει να αποτελεί εθνικό στόχο  

Επειδή οι άνθρωποι που προσφέρουν εδώ και χρόνια στο Πυροσβεστικό Σώμα πρέπει να 

αξιοποιηθούν και να αποκατασταθούν  

Ερωτάται ο κ. Υπουργός  

1. Πότε θα εκδοθεί η προκήρυξη για την κάλυψη των 1.000 θέσεων μόνιμων πυροσβεστών 

που υποσχέθηκε ο Πρωθυπουργός; Ποια θα είναι τα κριτήρια μοριοδότησης και πως θα 

αξιοποιηθούν οι εποχικοί συμβασιούχοι πυροσβέστες; Θα τεθούν όρια αποκλεισμού και 

διακρίσεων (όπως πχ ηλικίας) στην αξιοποίησή τους;  

2. Πως θα καλυφθούν οι υπόλοιπες κενές οργανικές θέσεις στο Πυροσβεστικό Σώμα; Ποιο 

το συγκεκριμένο χρονοδιάγραμμα ώστε να ανταποκρίνεται το Σώμα στις διευρυμένες ανάγκες 

πολιτικής προστασίας; 

3. Υπάρχει μέριμνα για αναθεώρηση και βελτίωση του επιχειρησιακού σχεδιασμού, 

ενσωματώνοντας την εμπειρία της αντιμετώπισης των καταστροφικών πυρκαγιών αλλά και των 

πλημμυρών των τελευταίων ετών;  

4. Θα διατεθούν πόροι για την πληρωμή της υπερεργασίας των εποχικών πυροσβεστών 

που εργάστηκαν άοκνα τα τελευταία χρόνια, με κίνδυνο της ίδιας τους της ζωής;  

5. Υπάρχει σχεδιασμός για την αναβάθμιση του ατομικού κι επιχειρησιακού εξοπλισμού 

του συνόλου των συντελεστών του Πυροσβεστικού Σώματος συμπεριλαμβανομένων των 

εθελοντών; 

 

 

Οι ερωτώντες Βουλευτές 

Μάλαμα Κυριακή 

Αναγνωστόπουλου Αθανασία 

Γιαννούλης Χρήστος 

Ηλιόπουλος Όθων 

Θρασκιά Ουρανία 

Καλαματιανός Διονύσιος 

Καραμέρος Γεώργιος 

Κοντοτόλη Μαρίνα 

Μαμουλάκης Χαράλαμπος 

Μεΐκόπουλος Αλέξανδρος 



Σαρακιώτης Ιωάννης 

Τζούφη Μερόπη 

Φωτίου Θεανώ 

Χουσεΐν Ζεϊμπέκ 

Ψυχογιός Γεώργιος 

 




